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Niet voor softies

HR een vak voor calimero’s? Dat is niet de overtuiging van drie 

toonaangevende hr-directeuren die met elkaar in debat gingen. 

Zij zien een tijdperk aanbreken waarin HR resoluut en zelfbe-

wust op de voorgrond treedt.

TEKST: Hendrik Mertens

SBS HR Road2 the Future 

verenigt maar dan 200 

hr-managers die op re-

gelmatige tijdstippen de 

temperatuur meten van 

het toekomstig hr-beleid. 

Ze confronteren hun visie 

met die van het beleid en 

de academische wereld. 

Leden van deze groep 

brengen hier hun visie. Dit 

levert een unieke inkijk in 

wat leeft en beweegt in 

de sector. 

Deze maand:

Christine Chatlin, Philippe 

Persyn en Sabine Gekiere
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S
BS Skill Builders hield onder hr-mana-

gers een bevraging (zie kaderstuk De 

toekomst volgens uw collega’s). De oefe-

ning paste in SBS HR Road2theFuture, 

een denk- en doeplatform voor personeelsver-

antwoordelijken die van gedachten willen wis-

selen over de uitdagingen van vandaag en mor-

gen. Aan de resultaten van de bevraging werd 

in het idyllische Sint-Martens-Latem een ‘HR 

Summit’ gewijd, waar naast Vlaams minister 

van Werk Philippe Muyters en VDAB-topman 

Fons Leroy drie recent gelauwerde hr-direc-

teurs hun inzichten deelden met de aanwezigen: 

Sabine Gekiere van McDonald’s België, Chris-

tine Chaltin van ISS België en Philippe Persyn 

van Janssen Pharmaceutica. In de marge van de 

bijeenkomst gingen deze drie met elkaar in ge-

sprek op uitnodiging van HRMagazine.

Het is een vraag die al jaren telkens weer 

opduikt: hoe kan HR bijdragen tot de bedrijfs-

strategie en de bedrijfsresultaten? 

CHRISTINE CHALTIN (iss): “Men moet het niet 

moeilijker maken dan nodig. Je kan zeggen dat 

de bijdrage van HR erin bestaat te zorgen dat 

er medewerkers zijn, en dat die medewerkers 

goed zijn en kunnen inspelen op veranderin-

gen. Waar dat het geval is, drààgt HR dus bij 

tot de business. Als dit voor de bedrijfsleiding 

niet duidelijk is, moet HR zich misschien wat 

sterker profileren. De impact van het hr-beleid 

berekenen, hoeft niet ingewikkeld te zijn. Als je 

zowel bij de medewerkers als bij de klanten een 

hoge tevredenheid meet, weet je al heel veel.”

SABINE GEKIERE (McDonalds België): “Wij 

vormen een franchisegemeenschap, mijn taak 

is dus met de franchisehouders samen te wer-

ken en hen de verbanden aan te tonen tussen 

hun aanpak van personeelsaspecten en hun be-

drijfsresultaten. Ik word daarin geholpen door 

een onderzoek dat we hierover uitvoerden. 

In dat onderzoek vergeleek men de 10% best 

presterende restaurants op het vlak van klant-

tevredenheid met de 10% minst goede. Wel, de 

differentiator was people. De restaurants waar 

het management zijn hr-rol voluit opneemt, 

zetten de beste resultaten neer. De restaurants 

met de hoogste klanttevredenheid zijn die met 

het laagste personeelsverloop en de hoogste 

personeelstevredenheid.”

PHILIPPE PERSYN (Janssen Pharmaceutica): “Bij 

ons staat HR niet los van de business, als iets 

aparts. De hr-directeur zit per definitie in het 

bestuur, en de afdelingshoofden worden altijd 

verantwoordelijk gehouden voor de personeels-

aspecten zoals de tevredenheid onder medewer-

kers en klanten. Zijn die cijfers slecht dan worden 

de leiders daarvoor verantwoordelijk gesteld.”

HR dwingt dus respect af. Toch hoor je in hr-

kringen wel eens calimero-klachten. Hoe komt 

dat dan?

SABINE GEKIERE: “Bij ons hoeft HR zich niet te 

‘bewijzen’, omdat mensen centraal staan in ons 

bedrijfsmodel. Maar ik kan mij voorstellen dat 

sommige collega’s minder kansen krijgen. HR 

werkt vaak aan de lange termijn, en dan ben je 

per definitie niet bezig met dingen die een impact 

hebben op de cijfers van het lopende kwartaal.”

CHRISTINE CHALTIN: “Precies. Je moet geen 

mensen weghalen uit opleidingen omdat er een 

probleem opduikt, en achteraf vragen naar de 

resultaten van die opleiding. Soms wil een orga-

Sabine Gekiere is HR Director McDonalds België, en Trends HR Manager van het Jaar.

McDonald’s telt in België 3000 medewerkers in 66 restaurants (franchises) en de hoofdzetel.

Christine Chaltin is HR Director van ISS, en HR Manager van het Jaar van de HRM 

Night 2013.

ISS Belux heeft 10.200 medewerkers (6500 VTE) van 113 nationaliteiten. Op de HR-

afdeling werken 41 mensen.

Philippe Persyn is HR Director bij Janssen Pharmaceutica, en Vlaamse HR Ambassadeur 

2013. Het farmabedrijf stelt in België ongeveer 4500 mensen tewerk.

“Talent-

management 

vraagt moed 

vanwege HR.”

Christine Chaltin (ISS)
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nisatie verschillende dingen tegelijk. Een voor-

beeld: in de aanloop naar een beursnotering 

worden aan iedereen hoge eisen gesteld. Die zijn 

soms moeilijk in te vullen zonder opleidingen, 

maar in zo’n periode is nergens tijd voor en geldt 

cash is king. Dan kan HR naar voren treden om 

de rust en het evenwicht te herstellen. Dat HR 

niet overal hoog wordt aangeslagen, is historisch 

gegroeid, maar dat hoeft heus niet zo te blijven.”

PHILIPPE PERSYN: “Een calimero-houding zou 

bij ons misplaatst zijn, we zijn erbij wanneer 

bedrijfsdoelen worden vastgelegd en we facili-

teren dat proces. Voor ons is het belangrijk dat 

we leiderschap nemen om deze doelen mee te 

helpen realiseren. Ook als er beslissingen van 

bovenaf worden genomen is het belangrijk dat 

we deze op de juiste manier proberen verta-

len naar onze context. Niet altijd gemakkelijk 

maar wel cruciaal.” 

Oorlog om talent? Wie zoekt, vindt

Hoe gaan jullie om met de war for talent?

PHILIPPE PERSYN: “Voor ons, Janssen Phar-

maceutica, maakt de ligging in Beerse het niet 

steeds gemakkelijk om het juiste talent aan te 

trekken. Als ze er eenmaal zijn, blijven ze ge-

lukkig wel. We hebben een laag verloop. Uit-

eindelijk vinden we toch de mensen die we 

nodig hebben. Er is bij ons ook een instroom 

vanuit de verschillende continenten.”

CHRISTINE CHALTIN: “Een oorlog om ta-

lent? Eerlijk? Daar lach ik een beetje mee. Als 

je zoekt, vind je. Zelfs poetshulpen, toch een 

knelpuntberoep. Schaarsten op onze arbeids-

markt worden volgens mij in de hand gewerkt 

door hoge uitkeringen.”

SABINE GEKIERE: “Als mensen weten dat ze 

kansen krijgen, komen ze. Wij zien heel wat 

laaggeschoolden op ons afkomen, omdat ze 

weten dat ze een opleiding krijgen en dat ze 

kunnen doorgroeien. Maar niets gaat vanzelf. 

44% van de nieuwkomers heeft nooit eerder 

gewerkt en 37% heeft geen diploma van het 

secundair onderwijs. Naast de operationele op-

leiding leren ze bij McDonald’s heel wat andere 

zaken, zoals in team werken, communiceren, 

verantwoordelijkheid opnemen, discipline en 

zelfstandig werken.”

SBS Skill Builders confronteerde een representatief staal van hr-ver-

antwoordelijken met 25 stellingen over de toekomst. Dat leverde de 

volgende top-5 op.

1. Betrokkenheid, persoonlijke ontwikkeling, open communicatie 

zullen steeds meer doorwegen bij de keuze om voor een bedrijf te 

(blijven) werken

2. Mobiliteit van talent moet in alle richtingen kunnen (promotie, 

demotie, rotatie). Unieke en flexibele loopbaanpaden zullen zich 

in het algemene hr-beleid steeds vaker aanbieden op vraag van 

het individu

3. HR kan enkel effectief zijn als zij de organisatiedoelen maximaal 

ondersteunt. Deze doelen dienen te leven bij alle leidinggevenden 

en moeten helder gecommuniceerd worden naar alle medewerkers

4. Een motiverend talentenbeleid voeren in balans met een actieve 

kostenbesparing, herstructurering of inkrimping van personeel, 

vraagt om een geloofwaardig hr-beleid in overeenstemming met de 

algemene bedrijfsstrategie

5. Nog meer dan het ontwikkelen van vaardigheden is het ontwikke-

len van bevoegdheden de grootste uitdaging voor een organisatie. 

Een mandaat met duidelijke bevoegdheden maakt immers dat 

medewerkers verantwoordelijkheid opnemen.

“HR, wees het 

gezicht van de 

verandering.”

Philippe Persyn

(Janssen Pharmaceutica)

De toekomst volgens uw collega’s
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Is het beleid goed bezig?

SABINE GEKIERE: “De neuzen staan jammer 

genoeg niet altijd in dezelfde richting, dat is een 

probleem. Denk bijv. aan de lancering van de 

federale instapstages en de verwezenlijking er-

van op gewestniveau. Er is ook nog een mooie 

opportuniteit voor wat betreft de connectie tus-

sen de onderwijswereld en het bedrijfsleven.”

CHRISTINE CHALTIN: “Nog zoiets: de politiek 

zegt ‘we gaan de opzeggingstermijnen vastleg-

gen’, maar ze laten toch nog de deur open voor 

langere termijnen. Het is duidelijk wat dat be-

tekent: het zal toch weer HR zijn dat moet dur-

ven neen zeggen als er dingen worden geëist die 

gewoonweg niet kunnen.”

PHILIPPE PERSYN: “Het beleid doet niet genoeg 

om de loonkloof te dichten, speciaal dan met de 

ons omringende landen. Wie zegt dat de loon-

kloof niet belangrijk is, zou aanvaarden dat de 

productiebedrijven blijven wegtrekken. Dat is 

verkeerd. We moeten industrie behouden.”

Geen mission impossible

De sociaaleconomische context verandert heel 

snel. Hoe kan een hr-verantwoordelijke ertoe bij-

dragen dat het bedrijf er over 10 jaar nog staat?

CHRISTINE CHALTIN: “Vroeger was ons beroep 

eerder ‘soft’, je mocht bonussen uitdelen en zo. Ik 

zie het profiel van de echte HR veranderen. Een 

hr-verantwoordelijke wordt meer en meer iemand 

die in staat is in crisistijden te doen wat nodig is.”

PHILIPPE PERSYN: “We hebben een strategisch 

plan om ons verder voor te bereiden naar de 

toekomst. Centraal daarbij staat de idee dat we 

ons als HR niet in een isolement mogen plaat-

sen. Personeelsverantwoordelijken moeten blij-

ven op de werkvloer rondlopen en het contact 

houden met de medewerkers, en tegelijk nauw 

met de andere functies en afdelingen blijven sa-

menwerken, bijvoorbeeld om co-creativiteit te 

stimuleren. Daarnaast is het belangrijk dat we 

ook geconnecteerd zijn met de externe wereld.”

SABINE GEKIERE: “Co-creativiteit is een goed 

voorbeeld van wat in de nieuwe context van be-

lang wordt. In onze restaurants serveren we bij-

voorbeeld ijs met cuberdons. Wel, dat idee is 

van een medewerker gekomen. Input van hen is 

dus zeer belangrijk en dit op alle vlakken. Alles 

gaat veranderen. Alles. HR moet dat inzien, de 

pionier zijn in de bewustwording en de bege-

leider zijn van alles wat met ‘change’ te maken 

heeft. We zullen ons verder moeten blijven in-

formeren, connecteren met de buitenwereld en 

ervoor zorgen dat onze organisatie de evoluties 

blijft bijbenen.”

Geen geringe opgaven. Hr-verantwoordelijk-

heid dragen wordt er dus niet eenvoudiger op.

SABINE GEKIERE: “Dat maakt het beroep juist 

zo uitdagend.”

CHRISTINE CHALTIN: “Eenvoudig is HR zeker 

niet. Je zal er moeten over waken niet te soft te 

zijn. Je werkt weliswaar met mensen, maar je moet 

toch goed duidelijk maken waar het op staat.”

PHILIPPE PERSYN: “Dat klopt allemaal, maar 

het maakt van HR geen mission impossible. 

Ook niet in de kleinere organisaties. Ik zie 

kmo’s waar ze op hr-vlak goed bezig zijn.” HR

“Talent 

aanwerven is 

niet genoeg, 

talent koesteren 

maakt het 

verschil.”

Sabine Gekiere

(McDonald’s)
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